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Ha hitben vagyunk, a hitünkkel le tudjuk győzni a világot. Nézzük meg, hogy egyáltalán 

mi a hit. Meg kellene állapítani először is a hit definícióját. Nagyon sok embernél látok 

összezavarodottságot a hit tekintetében. Sokan, amit hitnek gondolnak, az valójában nem hit. 

Éppen ezért nagyon meg kell vizsgálni ezeket a dolgokat, és hiszem, hogy fog segíteni 

mindnyájunknak Isten Igéje, hogyha erről nagyobb kijelentést, mélyebb kijelentést kapunk. 

Nagyobb látásunk lesz arról, hogy hogyan működik a hit. Először is a hit definíciója: 

Zsidó 11,1. 24–27. 

1. A hit pedig a reménylett dolgoknak a valósága és a nem látott dolgokról való 

meggyőződés, és azoknak bizonyítéka. 

Tehát most szépen lassan végigmegyünk, és kielemezzük. Amikor Isten Igéjét olvassuk, 

kezdjünk el gondolkodni rajta, hogy valójában mit is mond Isten Igéje. Tehát mi a hit? Az egy 

olyan dolog, amit még nem látunk a fizikai valóságunkban, de van bennünk egy 

meggyőződés, van bennünk egy remény, van bennünk egy kép, hogy az nekünk már megvan. 

Jézus is tanítja, hogy mindaz, amit imádságotokban kértek, higgyétek, hogy már megkaptátok, 

és meglesz néktek. Ez a Márk 11-ben van, most nem lapozunk oda a Bibliánkban.  

Amikor hitben állunk, akkor mi történik? Isten ígéretét elfogadjuk igaznak, még ha 

szemben is áll azzal, amit látunk a fizikai valóságunkban. Ha végignézzük a Zsidókhoz írt 

levél 11. fejezetét, úgy is szokták nevezni, hogy az a hit arcképcsarnoka. A 24-es verstől 

kezdem olvasni. Mózes hitéről beszél itt a Biblia. Az is egy nagyon érdekes dolog, hogy 

Mózes hitéről, a hitcselekedeteiről csak a törvény előtt, a Sínai hegyen kapott törvény előtt 

beszél az Ige. A törvény után nem sok mindent olvashatsz Mózes hitéről. Döbbenetes dolog, 

hogyha végiglapozzuk a Bibliát, nézzük: 

24. Hit által tiltakozott Mózes, midőn felnövekedett, hogy a fáraó leánya fiának 

mondják,  

25. Inkább választván az Isten népével való együttnyomorgást, mint a bűnnek ideig-

óráig való gyönyörűségét;  

26. Egyiptom kincseinél nagyobb gazdagságnak tartván a Krisztus gyalázatát, mert a 

megjutalmazásra tekintett.  

27. Hit által hagyta el Egyiptomot, nem félvén a király haragjától, hanem kitartott, 

mintha látta volna a láthatatlant. 

Ezt szeretném kiemelni, ezt a sort, hogy Mózes hitéről azt mondja a Biblia, hogy látta a 

láthatatlant. Valójában ez a hit. Mi a hit valójában? A hit tulajdonképpen egy belső kép, és 

egy belső képet hozunk valóságba. Annak idején sokat olvastam az emberi agy működéséről. 

Nem szeretnék belebonyolódni ebbe nagyon. Van egy általános ismeret róla. Azt tudjuk, hogy 

Isten nagyon csodálatos módon teremtette meg az ember agyát. Van két agyféltekénk, egy 

jobb és egy bal agyfélteke. Valami ezt a két féltekét elválasztja, azt hiszem, ha jól emlékszem, 

úgy hívjál latinul, hogy corpus callosum. Ez egy áteresztő réteg. Amikor a babák picik, 

teljesen érzékiek. Tehát a racionális, a logikus részük nincs kifejlődve. Nem tudnak logikusan 

gondolkodni, és a két agyfélteke között egy teljes átjárás van.  

Isten úgy alkotta meg az agyunkat, hogy az emberek képekben gondolkodnak. Mi 

tulajdonképpen a hit? Ha megnézzük a hit definíciójában, amit olvastunk, a reménylett dolgok 

valósága. Hogy jelenik meg neked egy valóság? Minden ember képekben gondolkodik. Az 

agyunk olyan, mint egy fényképezőgép, rögzít eseményeket. Ezek az események nem kívül 

vannak, hanem belül. Úgy is hívják, hogy kép-zelet. Benne van, képzelet. Hogy elképzelsz 

dolgokat, és az emberben ilyenkor megjelennek belül képek. Képek jelennek meg. Ha 

visszagondolsz, visszaemlékezel valamire, akkor látod a képeket. Van egy esemény, akkor 
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látod azokat a képeket. A múltadban történt valami, akkor mi van, ha becsukod a szemedet? 

Akkor látod ezeket a képeket. Ezek a képek viszont hatással vannak ránk.  

Tudjuk, hogy az ember szellem, lélek, test. Most nem ezekről szól a tanítás, csak meg-

említem. Tudjuk, hogy a szellem újjá van születve, Krisztus él benne. Isten a szellemünkben 

lakik. Isten belénk helyezte a mennyei erőt. Belénk helyezte az Ő Szellemét. Hogy a Szellem 

meg tudja érinteni a testet, az az elmén keresztül történik. Mert a testünkkel nem a szellemünk 

van kapcsolatban, hanem a lélek részünk. Ezért nagyon fontos, hogy Isten ereje át tudjon 

áradni a lelkünkön keresztül, meg tudja érinteni a testünket. Fogadó késznek kell lennünk 

arra, hogy Isten el tudja végezni a csodát, el tudja végezni a gyógyulást. 

Visszatérve az ember hite nem más, mint egy belső kép, amelyet a körülmények, az 

érzések alakítottak ki benne, az isteni fajta hit pedig az a kép, amit Isten adott neked. Amit 

Isten mondott. Ez az isteni fajta hit. De nagyon sokan ismeritek a Márk 11. részét: Mert ha azt 

mondod ennek a hegynek… Rá fogunk térni. Nagyon sokan teszitek ezt, nagyon sokan 

megvalljátok a hiteteket, nagyon sokan a helyes dolgot valljátok meg, és mégsem jön az 

eredmény. Mit gondoltok, mi ennek az oka? Nagyon sokat gondolkodtunk ezen, és nyilván 

hova menjünk a válaszokért, mint Istennek az Igéjéhez. Amíg ez a kép, ez a belső kép nem él 

benned, addig hiába vallod meg, mert lehet, hogy egy teljesen rossz kép él benned, lehet, 

hogy teljesen máshogyan látod magad, és nem jönnek a valóságba a dolgok. A világban is 

hallunk embereket, akik a hitükkel elértek dolgokat. Nézzünk sportolókat, akik látták már a 

dobogó tetején állni magukat. Ezért a célért hajlandók erőfeszítést tenni, és mennek az után a 

kép után. Sokkal erősebb az a kép, mint az az erőfeszítés, amit meg kell, hogy tegyünk.  

A hitünk pontosan ugyanolyan. Nagyon sok ember áll hitben, és nem tesz semmilyen 

erőfeszítést azért, hogy az a benne lévő kép erősödjön, és az a benne lévő kép annyira erős 

legyen, hogy minden más látás eltörpüljön mellette. Az isteni fajta hitnek ilyennek kell lennie. 

Egy nagyon erős képnek kell lenni, amit Isten adott. Ezt a képet szeretné lerombolni az 

ellenség. A világ pontosan tudja, hogy ez hogyan működik, nézd meg a reklámokat. A 

világnak a szemétje megy. Mit gondolsz, miért nyomják ezt a rengeteg reklámot? Azért, hogy 

lássad. Mert amit látsz, az rögzül benned. Minden, amit látunk, az hatással van ránk. Igaz? 

Rengeteg kísérletet végeztek ezzel kapcsolatban, hogy embereket beültettek moziba, és 

levetítettek egy filmet. Mi történt? Izgultak az emberek, felment az adrenalinjuk, a vér-

nyomásuk fölment. Tehát mindenképp, amit látunk, az hatással van ránk, megérinti a fizikai 

testünket is, megérint bennünket. Van, hogy leizzadnak emberek, pedig semmi nem történik, 

ülnek egy széken, és néznek egy vásznat. Mégis ezek a képek hatással vannak rájuk. Izgulnak. 

Sorozatok. Hú, kedvenc sorozatok! Izgulnak, mi fog történni? És mikor hagyják abba? 

Amikor a legjobb, hogy megnézd a következőt, hogy tovább izgulhass. Pontosan megvan 

ennek a világi utánzata, az ördög egy nagy utánzó. Ezért nagyon veszélyes az, hogy az 

emberek mit néznek, mit látnak, mert amit látunk, az mindenképpen hatással van ránk. 

Ezek a képek az elménkben élnek. Olvastam annak idején egy kisgyerekről, aki egy 

cipőpucoló kisfiú volt. Egy világi történet ez, mert a világ is használja a hitet, és a hit 

működik. Nyilván, azért az eredményért nem hervadhatatlan koszorú jár, hanem hervadó 

dicsőség, hervadó koszorú, de maga a hit működik. Azért mondom, mert ismeritek ezeket az 

embereket. A cipőpucoló kisfiú egy szálloda előtt pucolta a cipőket, ez volt a munkája. 

Folyamatosan nézte a szállodát, és elmondta mindenkinek, hogy nekem ilyen szállodám lesz, 

és közben pucolta a cipőt. Nem tudjuk, hogy meddig tette, de ezt az embert úgy hívják, hogy 

Hilton. Övé lett a szállodalánc. Világi példák, hogy a hitünkkel mit tudunk elérni. Mi történt 

vele? Nézte a szállodát, folyamatosan nézte – ezt úgy mondja a világ, hogy vizualizálta. 

Rögzítette magában a képet.  

Szeretném, ha megértenénk, hogy nagyobb kijelentést kapnánk, hogy hogyan működik a 

hit, és hogyan tudunk valóságba hozni dolgokat. Aztán van egy illető, aki fölépített egy 

játékbirodalmat, jó céllal építette, hogy a gyerekeknek örömet szerezzen, és az avatóját nem 
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élte meg. Walt Disneyről van szó. Nem akarom vitatni, hogy jó, vagy nem jó. A legjobb 

szándékkal előkerülő dolgokat is az ördög el tudja rontani. A világ el tudja rontani. Ő nem 

érte meg ennek a játékbirodalomnak az avatóját. Ült a felesége az avatón, nézte, és egyedül 

ült a padon. Egy riporter odament hozzá, és azt mondta neki: Hát, nagyon kár, hogy a férje ezt 

nem láthatja! Azt mondja a felesége: Nem, aranyoskám, téved. A férjem ezt már sok évvel 

ezelőtt látta! A hit egy látás. Hol látta? Belül látta. Rengeteg dolgot terveztek, rengeteg dolgot 

eltervez az ember az életében. Előkerülnek csodálatos alkotások. Csodálatos dolgok. Mielőtt 

az megvalósulna, az a kép az valahol élt. Ott bent, az ember elméjében, majd a szívében.  

A feltalálókkal én úgy vagyok, hogy nem feltalálók, csak megtalálók, mert Isten mindent 

megteremtett erre a földre. Mindent, azóta nem teremtett semmi új dolgot. De az emberek 

felfedeznek és megtalálnak dolgokat, és egy illető, nem mondom a nevét, a lényeg, egy 

definíciót hozott, és azt mondta: Amit az emberi elme el tud képzelni, azt meg is tudja 

valósítani. Megvan ennek a bibliai megfelelője? Igen, megvan. Mert honnan tud venni az 

ördög jó dolgokat? Csak a világosságból, csak Isten dolgaiból. Ezt Jézus úgy fogalmazta meg, 

a Márk 9,23-ban:  

Márk 9,23.  

23. Jézus pedig monda néki: Ha hiheted azt, minden lehetséges annak, aki hisz. 

Hogy minden lehetséges, annak, aki hisz! Ámen! Egy epilepsziás fiút vittek hozzá – 

ismeritek a történetet –, amikor Jézus ezt mondta, hogy minden lehetséges annak, aki hisz. 

Akkor fontos dolog az, hogy milyen a hitünk? Fontos az, hogy milyen kép van belül? Nagyon 

fontos. Nézzük meg, hogy láttak az emberek, amikor hitre jutottak, és győzelemre jutottak hit 

által, és követték azt, amit Isten mondott. Nem az érzéseiket követték, nem a látásukat 

követték, hanem azt a képet, amit Isten adott nekik. Ha megnézzük József hitét, vele hogy 

történt? Hogy jutott József hitre? Úgy, hogy kapott egy álmot, kapott egy látást, amelyben 

látta, hogy az ő kévéje előtt meghajolnak a testvéreinek a kévéi. Ezt a hitet ő eltette a szívébe, 

elrejtette a szívébe.  

Olvassuk Máténál, hogy Mária mielőtt megfogant, az Igéket a szívében őrizte. Kapott egy 

képet, kapott egy látást. József is ezt a látást soha, de soha nem engedte el. Ragaszkodott 

ehhez, pedig voltak megpróbáltatásai. Őt Isten megáldotta, nagyon szerette őt Jákob, köntöst 

varrt neki. A testvérei irigyek voltak rá, és eladták. Sok viszontagságos körülményen ment 

keresztül. Mikor valakit eladnak rabszolgának, az nem biztos, hogy nagyon áldott állapot, de a 

hitét megőrizte Istenben. Mert ő tudta, hogy Istennek az áldottja. Ez a kép folyamatosan ott 

volt benne. Nem hagyta, hogy ezt a képet bármi elrontsa. Hitt Istennek. Szerette Istent. Az, 

hogy Isten útján járt, ez tizenkét év börtönt jelentett neki, mert becsukták Potifár felesége 

miatt, aki megvádolta. De ezt a képet soha nem engedte el, és Isten felemelte őt, Egyiptom 

második emberévé tette, amely világhatalom volt akkor. A börtönből! Mert Isten egy 

hatalmas Isten, és Ő soha nem engedte el azt a képet, amit Isten adott a számára.  

Látjuk azt, amikor rossz képek miatt emberek elbuktak. Nem lapozunk oda, de emlékeztek 

a történetre, hogy mielőtt Izrael népe bement az ígéret földjére, Mózes tizenkét kémet küldött 

a föld megkémlelésére. Tizenkét emberből csak kettő volt, aki azt mondta, hogy igen, el 

tudjuk foglalni ezt a földet, mert Isten nekünk adta. Hogy beszélt a másik tíz ember? Hú, ott 

az Anák fiai laknak, akik óriások! Az ő szemükben mi olyanok vagyunk, mint a sáska! Mit 

mondott erre a Józsué és Káleb? Csak kenyér ők a számunkra! Mi volt a helyzet a többieknél? 

Más volt a látásuk. Rossz volt az önképük. Ez egy belső kép. Ez a rossz kép egyszerűen 

lerontotta, föllázította az embereket, és ez miatt a rossz kép miatt nem tudott bemenni az 

ígéret földjére az első nemzetség. De ez a kép, hogy ők be tudnak menni, hogy ezek olyanok 

számukra, mint a kenyér, ez a minta, a kenyér egy hasonlat. Mikor azt mondja, hogy mint a 

kenyér, akkor látod szinte a kenyeret. Amit el tudsz törni, amit meg tudsz kenni. Ha mondjuk, 

Isten azt mondja, hogy pajzsod vagyok, akkor mit látsz? Képeket látsz. Jönnek a nyilak, és a 

pajzsok megvédenek téged. Képekben gondolkodunk. Az emberi agy így van összerakva. 
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Képekben gondolkodunk. Nézzük a Példabeszédeket. Nagyon szeretem a Példabeszédeket. 

Evangelizációs alkalmakkor is nagyon gyakran használom, hiszen csodálatos kijelentések 

vannak benne.  

Példabeszédek 4,20–23. 

20. Fiam, az én szavaimra figyelmezz, az én beszédeimre hajtsad füledet. 

21. Ne távozzanak el a te szemeidtől, tartsd meg ezeket a te szívedben. 

22. Mert életük ezek azoknak, akik megnyerik, és egész testüknek egészség. 

23. Minden féltett dolognál jobban őrizd meg szívedet, mert abból indul ki minden élet.  

Halleluja! Dicsérjük az Urat! Mit mond Isten? Hogy az Ő beszédére figyelmezzünk, és az 

Ő beszédére hajtsuk a fülünket. Ne távozzanak el ezek a te szemeidtől. Mit jelent az, hogy 

látod a fizikai valóságban, amit Isten mond? Nem. Kialakul benned egy belső kép. Kialakul 

benned egy belső látás, és tartsd meg ezeket a te szívedben! Ez a szív nem a fizikai szív. 

Tehát nem a fizikai szívünkről van szó, hanem hol van ez a szív valójában? Mi ez a szív? Ez 

az elménk. Bennünk, a Krisztus elméje van. Ez valójában az érzelmi részünk. Mert a 

szellemünket nem lehet megsérteni, a szellemünk bennünk van. Ugye a szellem, van lelkünk, 

és van testünk. Ez a szív, ez a lélek része, az érzelmi részünk. Hol kell ezeket megőrizni? Meg 

kell őrizni az elménkben, meg kell őrizni azokat a képeket, amit Isten mondott, hogy úgy lásd 

magad, ahogy Isten lát téged. Ezt a képet kell megragadni, mert mi történik? Akik ezt 

megnyerik, akik ezt megragadják, azoknak ez élet. Azoknak ez élet, és az egész testüknek 

egészség. Ha meg akarsz gyógyulni, akkor ne azt tervezd, hogy milyen mankót, botot fogsz 

venni, vagy milyen szuper tolókocsit, mert ha ez a képed, akkor megvallhatod ezerszer is a 

hitedet, mert az elméd és minden más azt a képet fogja követni, amit te látsz! Nagyon gyakran 

van, és ma is megtesszük, hogy imádkozunk a gyógyulásotokért. Hitben vagyunk. Egy 

dologban biztos legyél, amikor mi rád tesszük a kezünket, mi téged gyógyultnak látunk! Itt 

belül. De ha a te önképed rossz, ha te magadat nyomorultnak, szerencsétlennek látod, 

betegnek látod, akkor azt a képet fogod követni.  

Olyan is van, hogy valaki beképzelt. Ez is a kép. Mit jelent? Azt, hogy egy rossz önképe 

van magáról, többet gondol magáról, mint ami valójában. Erre mondják azt, hogy be-képzelt. 

Rossz a képe. Valamikor pedig szerencsétlennek, nyomorultnak látod magad, alulértékeled 

magad, akkor megint rossz az önképed. Rossz az identitásod. Pontosan ezt szeretné az 

ellenség elérni. Amikor azt mondja a Biblia, hogy minden féltett dolognál jobban őrizd meg a 

szívedet, mert abból indul ki minden élet, akkor figyelj, vigyázz arra, hogy azt a képet, amit 

Isten adott neked, azt ragadd meg, és ne hagyd lerombolni.  

Nagyon sokat tanulunk a gyerekektől. Van három unoka. Kettő már nagyobb, a harmadik 

picike. Nagyon érdekes dolog történt. Egyik egy gyönyörű képet rajzolt. Néztük Dórikával, 

feleségemmel. Mondom, ez valóban gyönyörű! A pici meg csak ott somfordált, mert ő a 

picike, és egyszer csak az egészet összefirkálta. Hú, mondom, lerombolta a képet! Ugye ő 

még picike, ő még az ő logikája szerint úgy érzi, hogy már nagy. Egy gyerek úgy érzi, hogy 

mindent meg tud csinálni, nem fejlődött ki a racionalitás, és ezért a gyerekekre vigyáznunk 

kell, mert őrültséget csinálnak. A gyerek nem tudja fölfogni, hogy a kamion nagyobb, mint ő, 

és a gyerek az teljesen az érzéseire van hangolva. Ő nem tudja, hogy nem szabad a kamion alá 

szaladni. Ha nem vigyázol rá, kiszalad, mert az értelme nincs kifejlődve. Ilyenkor a Biblia 

szerint kell nevelni. Ilyenkor mese nincs, mindegy mit mond a tudomány, a Biblia azt mondja, 

hogy ilyenkor a fenekére kell csapni. Tehát a gyerek ezt hogyan társítja? Hogy van a 

képzettársítás? Ha kamion elé megyek, akkor fájni fog a fenekem! ☺ Tehát a gyerek így tudja 

értelmezni. Így tudjuk nevelni a gyereket. Hiába mondod neki, hogy ne fogd meg, mert forró! 

Mit csinál? Megfogja, és forró. Visszatérve ide tehát, nézzük meg: a gonosz egy rossz képet 

akar festeni rólad, és azt akarja, hogy alulértékeld magad, hogy egy rossz képed legyen 

magadról. Ha meg szeretnél gyógyulni. Nagyon jó kis történet van erről, talán valahol 

megtaláljátok az interneten. Nasir Siddiki története, fönt volt a weblapunkon is, többen 
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láttátok, amikor egy muszlim embert Isten meglátogatott, és a kórházban meggyógyította 

övsömörből. Tizenegynéhány éve vált ismertté ez a történet. A feleségével is történt valami, ő 

szklerózis multiplex betegségben szenvedett. Nagyon példaértékű, amit tett Siddiki: azt 

mondta, hogy nincs szükségem a sajnálókra! És az összes ember, aki nem volt hitben, hogy az 

ő felesége meggyógyul, nem engedte be a házba. Kizárt mindenkit, nagyon radikális volt, nem 

kötött kompromisszumot, és nem hagyta lerombolni azt a képet, amit Istentől kapott. A 

felesége mit tett? A felesége kirakta az összes lovagolós képeit, kitett olyan képeket, amikor a 

gyerekekkel játszott, az unokákkal játszott, mert azt a rossz képet, amit a zárójelentés mutat, 

amit a valóság mutat, azt le kell rontani.  

Pál is mit mondott? Lerontok minden okoskodást, ami Isten ismerete ellen emeltetett, 

foglyul ejtek minden gondolatot, ami nem oda való. Neked is az életedben, és nekem is, 

mindenkinek le kell rontani azt a képet, amit nem Isten festett! Mert a gonosz azt akarja tenni, 

amit a mi pici unokánk tett a nagyobb képével: össze akarja rondítani azt a képet, és ilyenkor 

megsérül a szíved. Amikor az Ige talaja megsérül, akkor rossz gyümölcsök lesznek. A 

Zsidókhoz írt levélben olvashatjuk, hogy ne engedjük, hogy a keserűségnek bármilyen 

gyökere elérje a szívünket, mert a szívünkből indul ki minden élet. Azzá válsz, ami a hited. 

Ugyanis ami most létezik a fizikai valóságunkban, mindegyikünkben, az már előtte létezett a 

szívünkben. Miért van ez? A betegség ugyanúgy, az egészség ugyanúgy, és ezért van, hogy 

embereknek nem tudunk segíteni. Bejönnek ide, gyorsan meg akarnak gyógyulni, mint a 

McDonald’sban bekapunk egy szendvicset. Imádkozunk érte, és Isten hatalmas, Isten 

kegyelmes, Isten megáldja a hiteket, Isten csodákkal kiment embereket a bajból. De mi 

történik?  Néha visszaesnek, hála Istennek, nem mindig.  

Miért tud ez megtörténni? Ez a magvető történetében van megírva, a Márk 4-ben, mert a 

gonosz azonnal jön, és kiveszi a magot. Kiveszi a hit magját, elrontja azt a képet, és az ember 

visszamegy a világba, és visszaesik ugyanabba a problémába. Miért? Mert nincs benne egy 

kép a gyógyulásáról. Ki kell, hogy alakuljon ez a kép, és ezt a képet, amit Isten beléhelyezett, 

meg kell őriznie! Ugye, elhomályosodnak képek egy idő után. Amit tanultál az iskolában 

vagy bárhol, már csak homályosan emlékszel dolgokra, igaz? Az nem egy olyan erős kép. 

Ezért fontos arra is figyelnünk, hogy a gyerekek például mit látnak, ezért okoz nagyon nagy 

gondot a világban a sok rossz példakép. Az egyik unokánk focizik, van egy példaképe – nem 

mondom, melyik focista. Éppen azt néztük tegnap, még a haját is pontosan ugyan úgy vágatta 

le, mint annak a focistának van. Hogy mennyire követünk képeket? Mindannyian képeket 

követünk. Olyan szeretnék lenni, mint ő! Hú, azt szeretném, ami neki van! Ezek a képek 

nagyon nagy és sok bajba sodornak bennünket.  

A képek után jönnek a kívánságok is. Tudom, hogy itt nincsenek olyan hölgyek, akik 

meglátnak egy jó ruhát, és már látod magad a tükörben: Hogy állna rajtam? Igaz? Olyan jó, 

már föl is próbáltuk, már látjuk a képet. Mi történik? Ha nagyon erős ez a kép, akkor 

megszerzed magadnak. Ha fogyókúrázol – most magamnak prédikálok ám! Tehát, ha 

fogyókúrázol, akkor mi történik? Akkor ne nézegesd a tortaszeleteket, főleg, hogyha szereted! 

Miért? Mert akkor ez neked nagy kihívást fog jelenteni. Addig nézegeted, amíg szerzel 

magadnak egy tortaszeletet. Sajnos, ugyanez van a pornóval, ugyanez van a rossz 

példaképekkel. Amikor rossz dolgok történnek a világban, és főleg olyanokkal, akik híresek, 

és ugye milyenek a gyerekek? Milyenek a fiatalok? Szeretnék olyan lenni, mint ő! Ezért kell, 

hogy nekünk Jézus legyen a példaképünk, mert az Ő képére és hasonlatosságára kell nekünk 

elváltozni! Ezek rossz példaképek, és a fiatalok követik ezeket a példaképeket, követik az 

örültségeiket, és mindez képekben működik. Amit beszélünk, az megmutatja a szívünknek a 

teljességét, ahogy Jézus mondta: A szív bőségéből szól a száj. A szív bőségéből szól a száj!  

Lukács 6,45. 

45. A jó ember az ő szívének jó kincséből hoz elő jót; és a gonosz ember az ő szívének 

gonosz kincseiből hoz elő gonoszt: mert a szívnek teljességéből szól az ő szája. 
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Mindannyian azt tudjuk előhozni, ami a szívünkben van. Megjátszhatjuk magunkat az 

emberek előtt, de valójában mindenki elárulja saját magát, amikor beszél. Az tud kijönni 

belőlem, belőled, mindenkiből, ami benne van. Olvassunk egy történetet a Mózes első köny-

vének a hatodik fejezetében, amikor Isten elpusztította, és megítélte ezt a világot. Nagyon 

érdekes dolgok vannak ide leírva. 

1Mózes 6,5. 

5. És látá az Úr, hogy megsokasult az ember gonoszsága a földön, és hogy szíve 

gondolatának minden alkotása szüntelen csak gonosz. 

A szíve gondolatának alkotása gonosz. A szívünk gondolataival mit alkotunk? A 

gondolatainkkal képeket alkotunk. A képeket meg kell vizsgálnunk, és itt nagyon fontos az, 

hogy megújítsuk az elménket Isten Igéjével. A Római 8,2-ben van ez leírva, hogy újítsuk meg 

az elménket Isten Igéjével. Ezt most nem nézzük meg, otthon megnézhetitek. Miért kell 

megújítani? Azért, hogy meg tudjuk ítélni, hogy mi a jó és mi a rossz, hogy el tudjuk 

választani a kettőt. Ez egy rossz kép, vagy nem rossz kép? Ez áldást jelent nekem, vagy nem 

jelent nekem áldást? Nagyon fontos az, hogy amikor felnövekedünk, akkor ne az érzéseink, 

ne az érzelmeink vezessenek bennünket! 

A 1Korinthus 1. mit mond? Azt, hogy az érzéki ember nem foghatja meg Isten Szellemé-

nek dolgait. Miért? Mert bolondságok néki. Meg kell újítani az elménket Isten Igéjével. 

Tudnunk kell megállapítani, hogy az a kép, hogy az a hit, ami bennünk van, az egy jó vagy 

egy rossz hit. Isten azt mondja erről, hogy jó, azért mondja az Ige, hogy: Az én szavaimra 

figyelmez! Isten a javunkat akarja. Azt jelenti, hogy százszázalékosan megbízunk Istenben, 

mert Isten csak azt akarja, ami jó nekünk. Ezért ezt a képet meg kell őriznünk a szívünkben. 

Az ördög ezt a képet össze akarja firkálni, másik képet akar odahelyezni.  

Hogy bukott el Ádám és Éva? Mit tett a sátán? Pontosan ugyanezt tette, egy képet adott 

nekik. Csakugyan azt mondta az Isten? Nem vagytok olyanok, mint Isten! Isten meg akar 

fosztani benneteket valami jótól. Egy képet festett. Hmm, te nem vagy olyan, mint Isten, de 

olyan lehetsz, mint Isten, ha rám hallgatsz. A vakságukban nem vették észre, hogy eddig is 

olyanok voltak, mint Isten. Egy hamis képet adott. Elképzelték, gondolom. Ők ismerték 

Istent, tudták, hogy Isten csodálatos, tudták, hogy Isten nagyon jó. Ők minden jó dolgot 

tudtak Istenről. Ez a hamis kép becsapta őket, és elbuktak. Ugyanez történt Szodoma és 

Gomorra esetében, egy rossz kép volt az emberek szívében.  

A hit valójában egy látás az agyunk érzelmi részében. A racionális részben pedig logikussá 

tesszük azt. Fontos, hogy az értelmünk kifejlődjön, és meg kell vizsgálnunk az önképünket. 

Amikor befelé fordulunk, az nem azt jelenti, hogy a mi cselekedeteinket nézzük, hanem 

megvizsgáljuk Isten Igéje alapján, hogy az a hit, ami bennünk van, az a kép, ami bennünk 

van, az Isten szerint való, vagy pedig egy rossz önképem van. Amíg ez a kép nem változik 

meg, addig nem fognak megváltozni a dolgok. A képzeletet Isten adta. A gonosz pedig, 

amikor az ember elbukott, akkor megrontotta. Múlt vasárnap gyönyörű üzenet volt erről, bár a 

szeretetről szólt valójában az üzenet. Megromlott az isteni természet, amikor Ádám elbukott. 

Megromlott az isteni látás, és helyette a gonosz az ő látását adta az emberek szemébe. Ha nem 

tetszik, amit látsz, akkor mit kell csinálni? Meg kell változtatni a hitedet, meg kell változtatni 

azt a képet, amit eddig láttál.  

Visszatérve Siddiki feleségére, két évig tartott neki, amíg kijött a szklerózis multiplex 

betegségéből. Két év kellett hozzá, hogy lássa magát teljesen egészségesen. Pontosan 

ugyanígy volt ez Ábrahámmal is. Ábrahám hitéről fogunk beszélni. Nézzük meg, 

összegezzük, és azt hiszem, hogy majd legközelebb fogjuk folytatni. Összegezzük egy kicsit 

az egészet. A világ megállapított egy olyan törvényt, amit a vonzás törvényének ismerünk. 

Van egy ilyen törvény kint a világban, iskolában tanítják ezeket, hogy minden ember egy élő 

mágnes, és ellenállhatatlanul magához vonzza az uralkodó gondolataival összhangban lévő 

embereket és eseményeket. Nézzétek meg! Milyen társaságot keresel? Azokat, akik ugyanúgy 
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látják a dolgokat, ahogy te látod. Kik a barátaid? Azok, akik ugyanúgy gondolkodnak, 

ugyanúgy látják a dolgokat, ahogy te, azokkal vagy együtt szívesen. Láttunk olyan embereket, 

akiknek minden balul üt ki. Akármihez nyúlnak, akármit tesznek, az minden csak negatív, 

mindig a legrosszabb jön ki belőle.  

A feleségemmel voltunk egy helyen, sokan voltunk, és ismertük azt a drága hívőt, akit 

szerettünk volna, hogy hitre jusson, de ő mindent, de mindent rosszul látott. Mit gondoltok, 

hogy abból a nagy tömegből kit talált meg először? Egy ugyanolyan gondolkodású embert! 

Miért? Mert rossz az önképük, mindenből csak a rosszat látják. Egyetlen prófétát ismernek, a 

világ prófétáját, a Murphyt: Ami elromolhat, az el is romlik. Nagy áldás a számodra, hogyha 

nem találkozol hasonló emberekkel, mert akkor egy nagyon jó napod van. Ők mindent sötéten 

látnak, két szín létezik a számukra: a sötétfekete meg a világosfekete. Ez az összes szín. Ők 

már úgy kelnek fel reggel, hogy látják lemenni a napot. Igaz? Így élnek napról napra, és ezek 

az emberek megtalálják egymást. Nézd meg, miről beszélgetnek az emberek: Mi történt 

velem, milyen rossz. Ááá, hagyjad, velem sokkal rosszabb történt! Mi történik ilyenkor? 

Táplálják magukban a rossz képeket, és minden esetben rossz eredményre jutnak.  

Miért adta Isten az Igéjét? Azért, hogy belülről kifelé megváltoztasson bennünket. Ahhoz, 

hogy a külső képed megváltozzon, meg kell változtatni a belső képedet, meg kell változtatni a 

hitedet, folyamatosan dolgoznunk kell a hitünkön. Nézzétek meg, a farizeusok gonoszak 

voltak! A Példabeszédekben találtam egy igeverset, ezt még fölolvassuk.  

Példabeszédek 27,6. 

6. Jószándékból valók a barátságos embertől vett sebek; és temérdek a gyűlölőnek 

csókja. 

Megnézzük az Egyszerű fordítást, mert az nagyon csodálatos, azt mondja:  

Példabeszédek 27,6. Egyszerű fordítás  

6. A barátodban akkor is bízhatsz, ha fáj, amit mond, de az ellenséged akkor is 

rosszat akar, mikor hízeleg. 

Zsuzsával utaztunk az istentiszteletre, és a következő példát mondta. A közmondások 

általában a Bibliából erednek. Azt mondja: Jobb egy őszinte ellenség, mint egy hazug barát. 

Nagy bölcsesség, mert mindenki az ő jó szívének a jóságát, vagy a gonosz szívét hozza elő, 

onnan származik minden gonoszság. A szívből származik. Ha meg akarjuk változtatni az 

életünket, akkor meg kell változtatni a hitünket. Meg kell változtatni azt a képet, ami nem az 

eredmények irányába visz, és ezt Isten Igéjéből tudjuk megtenni.  

Itt most abbahagyom, és legközelebb majd folytatjuk, mert még nagyon izgalmas részek 

vannak vissza. Valószínűleg három vasárnapra való üzenetet megint sikerült összeírnom, de 

folytatjuk legközelebb. Nem tudom, hogy segített-e ez ma nekünk? Dicsérjük az Urat, 

köszönjük Istennek, hogy kaptunk ma egy új látást, kaptunk ma egy új képet arról, hogy 

hogyan tovább. Az a kép a cél, az a kép, amit a szívedben megragadsz. A célhoz van egy 

odavezető út. Jakab mit mond? Hogy a kísértésben tökéletes legyen a cselekedet. Kell egy 

kitartás. Lehet, hogy lesznek dolgok, amihez időre van szükség. Azt a képet, ahova szeretnél 

eljutni, amit Isten adott a szívedbe, azt a képet soha ne hagyd megsérteni, soha ne engedd el, 

soha ne engedd, hogy az identitásodat, az önképedet bárki lerontsa! Soha ne mondd a 

gyerekednek, hogy hülye, még a végén elhiszi, és olyanná fog válni! Az lesz az önképe. Nem 

szabad ezt tenni emberekkel, mert nagy bűncselekményt követünk el a gyerekekkel, 

emberekkel szemben, amikor az önképüket próbáljuk lerontani. Az, hogy eltévesztesz, vagy 

elrontasz valamit, az mindegyikünkkel előfordul.  

A másik, hogy nem szabad, hogy a szívünk megsérüljön attól, hogyha valaki kiigazít 

bennünket. Isten Igéje ilyen. Ha neked barátaid vannak, akkor a barátaid őszinték hozzád. 

Vannak barátaink, és azok a barátaink. Nem az a barátod, aki megsimogatja folyamatosan a 

fejedet, aki folyamatosan megdicsér, aki hízeleg neked. Nem biztos, hogy a barátod. Jó, tehát 

meg kell tudni állapítani, aki lerontja az önképedet, viszont szükségünk van kiigazításra, és a 
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barátaink őszinték hozzánk. Ezt tanítja a Példabeszédek. Sokkal jobb, ha őszintén meg-

mondja. Lehet, hogy fájni fog, amit mond. A barátom, akivel nagyon sokat szolgáltam, Tóth 

Jenő már a mennyben van. Én egy dolog miatt szerettem őt, amiért ő nekem mindig 

megmondta a véleményét. Ő nem volt velem soha udvarias, ő őszintén, és nem azért mondta, 

mert rosszat akart nekem, hanem azért, mert a barátom, és ha a barátom, akkor segíteni akar 

nekem. Akkor le kell nyelnem a békát, és azt mondtam, hogy Jenő, tényleg igazad van! 

Kívülről sokszor nem látsz dolgokat, amit mások meglátnak, és ha tényleg barát valaki, 

akkor azt azért teszi, mert segíteni akar neked. Ha te ezen megsértődsz, akkor ostoba vagy! 

Nagyon gyakran kapunk leveleket. Az életből vett példák ezek, az ember próbál segíteni Isten 

Igéjével, és ez nem mindig sikerül. A levelekből már látjuk, hogy mi a hite, de ezt 

legközelebb fogom elmondani, jó? Azért, hogy gyertek el! Úgy csinálok most én is, mint a 

tévé reklámokban, vagy a sorozatban: na, itt hagyjuk abba, ha kíváncsiak vagytok, eljöttök 

legközelebb is!  

Áldjuk az Urat! Most imádkozni fogunk értetek. Most azok is jöjjenek előre, akik először 

vannak, és nem tették fel a kezüket. A kísérőjük is jöjjenek előre, szeretnénk megtisztelni őket 

azzal, hogy imádkozunk értük. Imádkozunk a gyógyulásokért. Hálát adunk Istennek, és 

csodákért fogunk imádkozni a mai napon. Úgy gyere előre, hogy látod azt, amiért idejöttél 

úgy, hogy megvan neked! Ámen. Köszönjük, hogy bevettétek Isten Igéjét, befogadtátok. 

Köszönjük Isten kegyelmét!                           

 
*A barna színnel jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 


